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Oświadczenie skierowane do minister funduszy i polityki regionalnej Katarzyny Pełczyńskiej-Nałęcz 

Szanowna Pani Minister! 

W wielu miejscach w Polsce, również w moim okręgu wyborczym, rozpowszechniane jest stanowisko 

Fundacji „Polskie Pralnie” dotyczące projektu realizowanego w związku z inwestycją A1.2.1 „Inwestycje dla 

przedsiębiorstw w produkty, usługi i kompetencje pracowników oraz kadry, związane z dywersyfikacją 

działalności” w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności. Stanowisko to jest wyrazem 

swoistej bezradności sektora pralniczego (PKD 96.01.Z), który regularnie bywa pomijany w projektach 

mających na celu dofinansowanie małych i średnich przedsiębiorstw wyjątkowo silnie dotkniętych skutkami 

pandemii COVID-19. Taki stan rzeczy wydaje się o tyle niezrozumiały, że mowa tu o przedsiębiorstwach 

spełniających wyśrubowane normy ekologiczne i z uwagi na swą specyfikę mających czynny udział 

w zwalczaniu wspomnianej pandemii oraz w szeroko pojętych działaniach prewencyjnych. Osłabienie branży 

pralniczej grozi nie tylko likwidacją samych przedsiębiorstw, ale przede wszystkim ograniczeniem 

dostępności tego typu usług dla strategicznie tak ważnych instytucji, jak choćby placówki ochrony zdrowia 

czy skoszarowane jednostki wojskowe. 

Postulat dołączenia sektora pralniczego do sektora HoReCa (hotelarsko-gastronomicznego), turystycznego 

i kulturalnego wydaje się w tym kontekście zasadny i oczekiwany. Otwarto by w ten sposób możliwość 

ubiegania się o środki zewnętrzne, niezbędne dla rozwoju pralnictwa ekologicznego w Polsce. Bardzo proszę 

o informację, czy takie rozwiązanie jest prawnie możliwe. Jeśli nie, to czy istnieje jakakolwiek inna droga, 

która pozwoliłaby wesprzeć branżę pralniczą? 

Łączę wyrazy szacunku 

Ewa Matecka 


